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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

amely készült: Sződ Község Polgármesteri Hivatal hivatalos helyiségében, 2014. november 6. napján 
18.00 órakor megtartott Sződ Község Képviselő-testületének üléséről. 

Jelen vannak: A jelenléti ív szerint                         

Napirendi pontok: 

1. A Pénzügyi és Ügyrendi, valamint a Szociális és Egészségügyi Bizottság külsős tagjainak 
eskütétele 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Papp István, Dávid Tamás bizottsági elnökök 

2.  Sződ Község Önkormányzat 2014. év költségvetési rendeletének módosítása az 
önkormányzat III. negyedévi gazdálkodása alapján 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

3.  Polgármesteri gazdasági program ismertetése 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

4. A Polgármesteri Hivatal köztisztviselői létszámcsökkentésével kapcsolatos 
határozathozatal 

Előterjesztő: Hertel László polgármester 

5. A háziorvosi körzetek módosulásával kapcsolatos rendeletmódosítás 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

6.  Cafetéria megállapításával kapcsolatos határozathozatal 
Előterjesztő: dr.Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

7. Egyebek 
 

Hertel László polgármester üdvözli a képviselő-testület tagjait, a meghívottakat, a jegyzőasszonyt, a 
jegyzőkönyvvezetőt. Megállapítja, hogy a 7 fős képviselő-testületből 7 képviselő jelen van. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület határozatképes. 

Ismerteti az ülés napirendi pontjait, és ismerteti azt az ügyet, amely az Egyebek napirendi pontban 
kerül megtárgyalásra.  

 Tájékoztatás a Barátok Labdarúgó Egyesület által elnyert támogatási lehetőséggel 

kapcsolatosan 

 Tájékoztatás a 2015. évi adómódosításokkal, térítési díjakkal kapcsolatosan 

 Tájékoztatás az Idősek Napjával kapcsolatosan 

A kiegészített napirendi pontokat a képviselők 7 igen szavazattal elfogadják. 

A mai ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének – figyelembe véve a sorrendet – Erdélyi Balázs képviselőt 
javasolja.  A képviselő-testület 7 igen szavazattal Erdélyi Balázs képviselőt jegyzőkönyv hitelesítőnek 
elfogadja. 
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Puskás Szilveszter jelzi, hogy az egyebek napirendi pontban a községi WEB lap szerkesztésével 
kapcsolatban szeretne szót kérni.  

Dávid Tamás az intézmények elsősegély felszerelésével kapcsolatosan szeretne szót kérni az egyebek 
napirendi pontban. 

1. A Pénzügyi és Ügyrendi, valamint a Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagjainak 
eskütétele 
Előterjesztő: Hertel László polgármester, Papp István, Dávid Tamás bizottsági elnökök 

Hertel László: Megköszöni a leendő bizottsági tagoknak, hogy elvállalták a bizottsági tagságot. 

Kéri a Pénzügyi és Ügyrendi, valamint a Szociális és Egészségügyi Bizottság elnökeit, hogy mutassák 
be a külső bizottsági tagokat. 

Papp István: Mészáros Dávid már az előző ciklusban is tagja volt a Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottságnak. Kovács Vincéné egyéb elfoglaltsága miatt a tagságot már tovább nem tudta vállalni. 
Helyette Hertelné Mészáros Regina folytatná a bizottsági munkát. Kéri a képviselőket, hogy a 
bizottsági tagokat szíveskedjenek elfogadni.   

Hertel László: Kéri a képviselő-testületet, hogy a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság külső tagjaira 
vonatkozóan szavazzon a testület. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

82/2014.(XI.06.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság külső tagjainak Mészáros 
Dávidot (2134 Sződ, Dózsa György út 28.) és Hertelné Mészáros Reginát (2134 Sződ, Mártírok u. 
53.) választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

Dávid Tamás: A Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagjai személyében nem történt változás, 
tehát továbbra is Mészárosné Koncz Erika és Mészáros Miklósné venne részt a bizottsági munkában. 
A bizottsági munkáját két állandó meghívott is segítené, mégpedig Ivanics Anita és Tenják Györgyné. 
Kéri a testületet, hogy a bizottsági tagokat elfogadni szíveskedjenek.   

Hertel László: Kéri, hogy a Szociális és Egészségügyi bizottság tagjaira vonatkozóan szavazzon a 
testület. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

83/2014.(XI.06.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Szociális és Egészségügyi Bizottság külső tagjainak 
Mészárosné Koncz Erikát (2134 Sződ, Dózsa György út 85.) és Mészáros Miklósnét (2134 Sződ, 
Mártírok u. 5.) választja meg.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 

Hertel László: Kéri a megválasztott bizottsági tagokat, hogy az esküt szíveskedjenek letenni. 
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Hertel László az eskü szövegét előolvassa, és a bizottsági tagok az esküt leteszik. 

Hertel László: Megköszöni a bizottsági tagoknak, hogy elvállalták a bizottsági feladatokat, és sok 
sikert kíván a munkájukhoz.  

A meghívottak elhagyják a tanácskozótermet.  

Hertel László: Minden képviselő a munkájához új hordozható számítógépet kap, a régiek pedig 
leadásra kerülnek. A használt gépeket az önkormányzati intézményekbe kerülnek további használatra.  

Dávid Tamás: Ez jó dolog, mert úgyis szükség lesz az iskolai egészségügyi oktatáshoz egy 
hordozható gépre. 

Hertel László: Amennyiben az új gépek használata során probléma merülne fel, a rendszergazda 
segítségét lehet kérni.  

2.  Sződ Község Önkormányzat 2014. év költségvetési rendeletének módosítása az 
önkormányzat III. negyedévi gazdálkodása alapján 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Ez a napirendi pont valójában az önkormányzat harmadik IV. éves beszámolójára 
vonatkozik, de az új törvényi rendelkezés alapján már nem kell külön megtárgyalnia ezt a testületnek, 
hanem a 2014. évi költségvetési rendeletet kell módosítani az előirányzat módosításoknak 
megfelelőlen.  A bevételeknek és a kiadásoknak egyensúlyban kell lenniük, az előirányzat-módosítást 
ez indokolja. Az anyagot a képviselők elektronikus úton megkapták.  

Kéri a képviselőket, hogy akinek az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdése van, szíveskedjen jelezni. 

Puskás Szilveszter: Sajnos én még nem láttam az anyagot, valószínűleg ma küldte a hivatal, mert ma 
nem voltam számítógép közelében.  

Hertel László átadja a kinyomtatott anyagot az alpolgármester részére. 

Hertel László: Csak azok a változások szerepelnek az anyagban, amelyek vonatkozásában a bevételek 
és a kiadások módosultak.  Többek között a számítógép-vásárlás kiadásként szerepel, melyre a fedezet 
biztosítva van. Mivel van új képviselő a testületben, ezért igyekeztünk a gépeket gyorsan 
megvásárolni.  

Hertel László: Amennyiben további kérdés, észrevétel nincs, határoznia kell a testületnek a 
költségvetési rendelet módosításáról. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal 
módosítja a 2014. évi költségvetési rendeletet.  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

11/2014.(XI.06.)  SZÁMÚ RENDELETE A 2/2014. (II.27.) SZÁMÚ SZŐD KÖZSÉG 
ÖNKORMÁNYZAT 2014. ÉVI KÖLTSÉGVETÉSI RENDELETÉNEK MÓDOSÍTÁSÁRÓL  

 

Sződ Község Képviselő-testülete Sződ Község Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló, 
2/2014.(II.27.) számú rendeletét a mellékletben foglaltak szerint módosítja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 
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3.  Polgármester Gazdasági program ismertetése 
Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a 2014-2019 időszakra vonatkozó Gazdasági 
Program előterjesztése a képviselők részére kiküldésre került. Öt évre meghatározott célokat tartalmaz 
ez a program. Ez egy irányvonal. Nagyon sok függ attól, hogy milyen pályázati lehetőségek lesznek a 
jövőben. Eddig a kisebb fejlesztéseket alárendeltük a pályázati támogatásokkal elnyerhető 
beruházásoknak.  Ezt vettük figyelembe az iskolabővítésnél is.  

Az önkormányzatok feladatfinanszírozással működnek, ezáltal a fejlesztéseket adóbevételekből, és 
pályázati támogatásokkal valósíthatóak meg.  

Részletesen ismerteti az előterjesztést 

Kiegészítésként elmondja, hogy a bölcsődére valószínű, hogy nagyobb igény lenne a jelenlegi 
lehetőségnél. A most bővített óvodában több bölcsődei férőhely kialakítására nem volt lehetőség.   

A Környezetvédelmi tanácsnoknak ajánlja, hogy az önkormányzati utak fásításával, és annak 
önkormányzati finanszírozásával érdemes lenne foglalkozni.  Gondol itt arra, hogy a díszalma fák 
helyett újra meggyfákat, vagy másfajta fákat lenne érdemes telepíteni, beleértve azokat a mellékutakat, 
ahol erre lehetőség van.  

A temetőben az urnafal bővítése több mint valószínű, hogy közeljövőben bővítésre szorul. 

Az általános iskola mögötti rétnek egy jelentős része önkormányzati tulajdonban van. Érdemes lenne 
ezt a területet összekapcsolni az iskolaudvarával. Amennyiben ezt sikerülne megvalósítani, abban az 
esetben ezt a területet fejleszteni lehetne, akár műfüves pályával is.   

 A használaton kívüli önkormányzati épületek hasznosításával kapcsolatosan továbbra is keresni kell a 
lehetőségeket.  

Ezzel kapcsolatosan elmondom, hogy a régi polgármesteri hivatal épületében népzenei oktatás 
lehetőségével kereste meg Heinczinger Miklós.  Megkértem, hogy dolgozza ki a népzenei oktatás 
működésének részleteit.  Vegye fel a kapcsolatot Erdélyi Balázs képviselővel, aki a kultúráért felelős 
tanácsnok.  

Puskás Szilveszter. Az a tapasztalatom az utazásaim során, hogy ahol egy kulturális bázis kialakul, az 
odavonzza az embereket. A Falunapnak is vonzereje van. Messzemenőkig segíteni kell Heinczinger 
Miklós kezdeményezését. Ha jó kulturális program van egy községben, akkor más településekről is 
idejönnek az érdeklődők. 

Erdélyi Balázs: Ezzel kapcsolatban azt tudom mondani, hogy a finanszírozás hiányzik a 
megvalósításhoz. Ezt tudom, mivel én is ötletgazdája vagyok a kezdeményezésnek. Ez egy olyan 
népzenei oktatás lenne, amely a környéken még nincs, de viszont igény lenne rá.  

Hertel László: Az önkormányzatnak nincs jelenleg olyan pénzügyi forrása, mely hosszú távon anyagi 
támogatást tudna biztosítani a működtetéshez.  Márpedig egy ilyen jellegű népzenei oktatás beindítását 
hosszú időre úgy kell megtervezni, hogy a működtetés anyagi forrásai biztosítva legyenek. Az 
önkormányzat az épületet az ilyen jellegű kezdeményezésre szívesen rendelkezésre bocsátaná, a 
működéshez szükséges forrásokat viszont a kezdeményezőknek kellene felkutatni.  

A pályázatok vonatkozásában prioritást élveznek az energetikai pályázatok.  
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Az iskola tekintetében erre vonatkozóan már jeleztük igényünket, elsősorban napelem jöhetne 
számításba.  

A közbiztonság tekintetében a kamerarendszer kiépítésére benyújtott  pályázatunkra még nem kaptunk 
választ.  Bízunk benne, hogy az elbírálás pozitív lesz.  

Dávid Tamás: Sződligeten a községben térfigyelő-kamerarendszer működik. Tőlük kellene 
megkérdezni, hogy milyen módon valósult meg a beruházás.  

Hertel László: Sződliget az első körben nyújtotta be a pályázatot, és az övékét pozitívan bírálták el. 

A háziorvosi rendelő tetőszerkezete várhatóan a közel jövőben jelentőseb javítása válik szükségessé.  

Kéri a képviselőket, hogy akinek a Gazdasági Programmal kapcsolatosan módosítási javaslata, 
észrevétele, kiegészítési javaslata van, azt szíveskedjen jelezni.  

Puskás Szilveszter: A Faluház körüli tér kialakításával kapcsolatosan szeretnék javaslatot tenni. 
Nagyon szép a településünk már. Azonban bizonyos dolgok hiányoznak, mégpedig a köztéri szobrok, 
és köztéri dísz elemek. A gazdasági program öt éves idősávjában lehet, hogy adódik olyan lehetőség, 
hogy ilyen elemeket elhelyezzünk a téren.  

Művészi élményt és lelki örömöt jelenthet egy köztéri szobor, egy szépen kivitelezett köztéri alkotás. 
A Faluház körüli tér kialakítása során arra is gondolni kell, hogy a téren szobrok is elhelyezésre 
kerüljenek.  Ez Sződ dísze lehetne és akár közadakozásból is meg lehetne ezt valósítani.   Továbbá 
javaslom, hogy Negyvennyolcasok terére egy impozánsabb emlékművet készíttessünk.  

Dávid Tamás: Javasolja, hogy ennek a célnak a megvalósításhoz a képviselők anyagi támogatással 
járuljanak hozzá.  

Erdélyi Balázs: Én egy nagyon közeli tervre szeretném felhívni a figyelmet.  Egy adventi pályázat 
került kiírásra, mely pályázat során egy kivilágított karácsonyfát lehet elnyerni.  Egy önkormányzati 
nyilatkozat szükséges a pályázaton való részvételhez.  

Hertel László: Ez nagyon jó kezdeményezés. Az önkormányzat a nyilatkozatot megadja a pályázaton 
való részvételhez. Megépült a Faluház, megvan az a rész, amihez építeni, tervezni lehet. Van egy 
szobor a könyvtárban, amelynek még nincs meg a végleges helye. Úgy kell a teret megterveztetni, 
hogy ezen a téren a szobrok is végleges helyet kapjanak.   Elsősorban nem díszteret kell létrehoznunk, 
hanem olyan teret, ahol a fiatalok is otthonosan érezhetik magukat.  

Nemcsak a Faluház előtti teret, hanem a Faluház egész környékét kell megépíteni. Fontos szempont, 
hogy a tér olyan legyen, amelynek gondozása nem jelent túlzott terhet az önkormányzat számára.  

Puskás Szilveszter: A községben korábban kiírásra került a Faluház előtti tér tervezésére irányuló 
pályázat, amelyre nagyon jó tervek érkeztek. Ezeket is fel lehetne használni. 

Papp István: A templom környékét is rendbe kellene tenni.  

Erdélyi Balázs: Van két tájépítő ismerősöm, akik ebben esetleg segítséget tudnának nyújtani.  Az 
egyik a Mária-út kapcsán a községbe érkezik.  

Puskás Szilveszter: A Mária-út keresztülvezet a falun. Előfordulhat, hogy a zarándokok 
megszállnának községünkben. A jövőben esetleg szálláshely kialakítása is szerencsés lenne Sződön. 
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Juhász István: Kreszpark megvalósítása nagyon szükségszerű lenne. Erről már beszélt a testület 
korábban.  

Hertel László: Egyenlőre a jövő évi költségvetés nem ismeretes. Az elfogadott költségvetés alapján 
lehet a fejlesztéseket tervezni, és megvalósítani.  

Puskás Szilveszter: Kéri a jegyzőasszonyt, hogy az előterjesztés címe javítása kerüljön, mert a 
menetrend szerint ez a program a polgármester programja, nem pedig az önkormányzaté. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Természetesen ez a polgármester programja, a szükséges javítást 
elvégezzük.  

Puskás Szilveszter: 2017-től a közép-és kisvállalkozások fejlesztésére hatalmas összeg kerül az 
országba az EU-tól. Ezért várható, hogy a községben lévő gazdasági kereskedelmi területek 
értékesíthetőek lesznek majd.  

Az ötéves időtartam alatt a pályázatokra kell összpontosítani, mert csak ezekkel a támogatásokkal 
lehet fejleszteni. Az állam feladat alapú finanszírozással valószínűleg csak a működést fogja 
biztosítani az önkormányzatok számára. Jelentős fejlesztést pályázati pénzbőkl tudunk finanszírozni.  

A pályázatokon nagyrészt csak úgy lehet részt venni, ha a kész terveink vannak.   

Erdélyi Balázs: A Hunyadi János Általános Iskola udvarában a csapadékvíz elvezetés nem megoldott. 

Hertel László: A bővítést követően megvizsgáljuk, hogyan tudjuk megoldani ezt a problémát.   

Papp István: Jó lenne, ha munkahelyteremtő cégek települnének a községbe.  

Hertel László: A feltételek bizonyos részben adottak, reméljük, hogy a kijelölt gazdasági és 
kereskedelmi területek a következő években beépülnek.  

Puskás Szilveszter: Javasolja, hogy a „belterületi utak melletti további fásítás” kerüljön a programba 
az előterjesztésben szereplő szöveg helyett.  

Dávid Tamás: Javasolja a program szövegét kiegészíteni: „Megjelenő pályázatokon való részvétel, 
amennyiben a képviselő-testület elképzelésével egybevág” szöveggel. 

Puskás Szilveszter. Javaslom, hogy az utolsó mondat kerüljön ki a Program szövegéből.  

Hertel László: Mivel a képviselők további hozzászólást nem jeleztek, szavazásra bocsájtja a 
javaslatokkal kiegészített Gazdasági Program elfogadását. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 
igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

84/2014.(XI.06.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a polgármester 2014-2019 időszakra vonatkozó gazdasági 
programját a mellékletben foglaltak szerint elfogadja.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 
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4. A Polgármesteri Hivatal köztisztviselői létszámcsökkentésével kapcsolatos 
határozathozatal 

Előterjesztő: Hertel László polgármester 

Hertel László: Kéri a jegyzőt, hogy terjessze elő a napirendi pontot.  

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Tájékoztatja a képviselőket, hogy Nevelek településrész Gödhöz 
való csatlakozásával Sződ Község lakossági közel 800 fővel lecsökkent. Ebből következik, hogy a 
Polgármesteri Hivatalban az ügyek száma is csökken. Jelentős csökkenés még nem érzékelhető, mert 
az adók vonatkozásában ez csak januártól lesz érzékelhető. A lecsökkent feladatokat a jelenleg 8 fős 
köztisztviselői apparátus helyett 7 fő is el fogja tudni látni a feladatok átszervezését követően. A 
képviselő-testületnek a létszámcsökkentésről határozatot kell hoznia. 

Hertel László: 800 fő egy kisebb falu létszáma .  Eddig 10 fő helyett 8 fő látta el a hivatali 
feladatokat. Nevelek leválását követően 7 fő is el fogja tudni látni ezt a munkát.  Ennek megvalósítása 
érdekében feladatátcsoportosításokat hajtunk végre.  

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A köztisztviselőket a végzettségük és munkakörük szerint lehet  
fizetési osztályba sorolni.  Eddig is kevesebb létszámú apparátussal működött a hivatal.  Az éves  
költségvetési törvény tartalmazza, hogy az adott lakosságszámú település polgármesteri hivatalában 
hány köztisztviselőt lehet alkalmazni az adott évben.  

Hertel László: Mivel a képviselők további hozzászólást nem jeleztek, szavazásra bocsátja a 
köztisztviselői létszám leépítését. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi 
határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

85/2014.(XI.06.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete a Sződi Polgármesteri Hivatal köztisztviselői létszámát 2014. 
november 14. napjától 8 főről 7 főre csökkenti.  

Határidő: 2014. november 14.                                                                            Felelős: polgármester 

5. A háziorvosi körzetek módosulásával kapcsolatos rendeletmódosítás 
Előterjesztő: dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

Hertel László: Felkéri a jegyzőasszonyt, hogy ezt a napirendi pontot terjessze a testület elé. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: Sződ Község Önkormányzata a 1/2013.(I.10.) számú rendeletével 
meghatározta a háziorvosi házi gyermekorvosi és fogorvosi körzeteket. 
A rendelt módosítására Nevelek településrész leválása miatt, valamint egyéb jogszabályi változások 
miatt van szükség. 
A rendelet mellékletéből az I háziorvosi körzet felsorolásánál törlésre kerül a Nevelek településrész 
utcái.  
Hertel László: Kéri, hogy akinek az előterjesztéssel kapcsolatosan kérdése van, szíveskedjen jelezni. 
Dávid Tamás: Az önkormányzat a rendeletben meghatározott körzeteket 5 évente felülvizsgálja. 
Ezáltal az önkormányzat nem köteles felelősséget vállalni a körzet létszámcsökkenésért a háziorvos 
felé. A Védőnő kérdését szeretném felvetni.  
Hertel László: A védőnő betegállományban van, és a védőnői feladatokat helyettes látja el. Több mint 
valószínű, hogy Balogné Nagy Katalin védőnő a továbbiakban, betegsége miatt a védőnői feladatokat 
nem fogja tudni ellátni. Ezért az álláshelyet meg kell hirdetni.  
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Dávid Tamás: Akkor megpróbálok tájékozódni védőnői állás betöltésére vonatkozóan. 
Hertel László: A képviselők részéről további kérdés nem merült fel, ezért szavazásra bocsájtja a 
háziorvosi, a házi gyermekorvosi és fogorvosi körzetek módosítására vonatkozó rendeletet. A 
rendeletmódosítást a képviselők 7 igen szavazattal elfogadják.  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

12/2014.(XI.06.)  SZÁMÚ RENDELETE A HÁZIORVOSI, A HÁZI GYERMEKORVOSI ÉS 
FOGORVOSI KÖRZETEK MEGHATÁROZÁSÁRÓL  

 

Sződ Község Képviselő-testülete az 1/2013.(I.10.) számú, A háziorvosi, a házi gyermekorvosi és 
fogorvosi körzetek meghatározásáról szóló rendeletét a mellékletben foglaltak szerint módosítja. 

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

6.  Cafetéria megállapításával kapcsolatos határozathozatal 
Előterjesztő: dr.Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 

Hertel László: Felkéri a jegyzőasszonyt, hogy a napirendi pontot terjessze a képviselő-testület elé. 

Dr. Bojtayné Benedek Gabriella: A testület az elmúlt ülésen már tárgyalt a polgármester 
illetményéről. Most kerül a testület elé az erre vonatkozó előterjesztés. A polgármester illetménye a 
bérmódosulás következtében csökkent.  A különbözet cafetériával kompenzálható. A Pénzügyi vezető 
előterjesztése alapján a polgármester részére a 2014. évre vonatkozóan 2014. október 12 - 2014. 
december 31-ig terjedő időszakra vonatkozóan 160.426.- forint. Kéri a képviselőket, hogy akinek 
ezzel kapcsolatosan kérdése van, szíveskedjen jelezni.  

Hertel László: A képviselők részéről hozzászólás nem merült fel, ezért kéri, hogy szavazzon a 
testület. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett, az alábbi 
határozatot hozta:  

SZŐD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK    

86/2014.(XI.06.)  HATÁROZATA 

Sződ Község Képviselő-testülete Hertel László polgármester cafetériakeretének összegét 2014. 
október 12. - 2014. december 31. közötti időtartamra 160.426.- forintban határozza meg.  

Határidő: azonnal                                                                                   Felelős: polgármester 

 

7. Egyebek 
 

 Tájékoztatás a Barátok Labdarúgó Egyesület által elnyert támogatási lehetőséggel 

kapcsolatosan 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a Labdarúgó Egyesület Alapító Okiratának 
módosítása folyamatban van. Az elnök maradt Mészáros Mihály, azonban a tagságban változás 
történt.  Az elnyert pályázati támogatással kapcsolatban elmondja, hogy a támogatás igénybevételéhez 
szükséges olyan vállalkozók bevonása, akik társasági adójuk egy részét ajánlják fel az egyesületnek. 
Az önkormányzat képviseletében több vállalkozót, céget megkeresett, de csak néhányan tudják a 
támogatást vállalni. Kéri a képviselőket, hogy aki tud, nyújtson segítséget abban, hogy a teljes 
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támogatási összeget igénybe tudja venni a csapat. Azonban erre nagyon rövid idő áll rendelkezésre, 
mert a társasági adóbevallás benyújtásának határideje december hónap.   

Erdélyi Balázs: Én javaslom, hogy érdemes lenne megkeresni Juhász Sándort, és Horváth Györgyöt 
is, akik a községben laknak és nagy cégnél dolgoznak. 

Hertel László: A képviselők is felkereshetik a vállalkozókat, a támogatások biztosítása érdekében.  

Papp István: Csak akkora összegű támogatást lehet igénybe venni, amekkora összegű társasági adót a 
cégek biztosítani tudnak?  

Hertel László: Igen. Jövő hétig kéri a képviselőket, hogy jelezzenek vissza a támogatókkal 
kapcsolatosan.  

 Tájékoztatás a 2015. évi adómódosításokkal, térítési díjakkal kapcsolatosan 

 
Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy a 2015. évi adómódosításokkal, étkezési díjakkal, 
bérleti díjakkal kapcsolatos tájékoztatást a képviselők részére kiküldésre került. Az anyag a jelenlegi 
díjakat tartalmazza.  Az építményadó vonatkozásában megfontolandónak tartja, hogy azok a 
vállalkozások, amelyeknek használaton kívüli építményük van, hogy fizessenek-e ezekre az épületekre 
adót, mert a jelenlegi rendeletünkben ezekre is fizetni kell. Az építményadóval és az előbb említett 
használaton kívüli épületek adóztatásával kapcsolatosan kérelemmel fordultak a képviselő-testülethez, 
mely levelet a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnökének eljuttatjuk.  
December 01. napjáig el kell fogadnia a testületnek az adómódosításokat, mert csak így léphet 
hatályba 2015. január 01. napjától.  
A következő ülésen kell majd a testületnek a módosításokról döntenie. Kéri a Pénzügyi és Ügyrendi 
Bizottság elnökét, hogy a 2015. évi adó és díjmódosításra vonatkozóan tegyen javaslatot a 
módosításokra vonatkozóan a következő ülésre.  
Papp István: A külső bizottsági tagok részére kéri, hogy kerüljön kiküldésre az anyag.  
Puskás Szilveszter: November 24-re várható az központi költségvetést illetően az adórendelet 
elfogadása, és annak tudatában lehetne dönteni a helyi adókról is.  
Juhász István: Én annyit szeretnék elmondani, hogy a temetőben végzett vállalkozói tevékenység díja 
sok esetben nem kerül befizetésre. 
Az elbontott sírok sok esetben nem kerülnek elszállításra, pedig ez is hozzátartozik a sírbontáshoz.  
Hertel László: A lejárt sírhelyek is problémát jelentenek. Ezeket is el kell szállítani. Valóban idáig 
volt olyan vállalkozó, aki nem fizette ki ezt a díjat, de a felszólítás után ennek eleget tett.  
Már régóta foglalkozunk azzal is, hogy a díszsírokat lajstromba kellene venni, és a további sorsukkal 
foglalkozni kellene.  
Juhász István: Javaslom, hogy nagyobb figyelmet szenteljünk annak, hogy az aki a síremléket 
elbontja, az elszállításról gondoskodjon, és ezt ellenőrizzük.,   
 

 Tájékoztatás az Idősek Napjával kapcsolatosan 
 

Hertel László: Tájékoztatja a képviselőket, hogy az Idősek Napja ünnepséget 2014. november 16. 
napján (vasárnap) 15.30 órától rendezi meg az önkormányzat. A meghívó már a WEB lapon szerepel. 
A szervezés folyamatban van. A képviselő-testület tagjait is várjuk az ünnepségre. Az ünnepi műsor 
után vendégül látja az önkormányzat az időseket.  

Tájékoztatja a képviselőket, hogy Karácsonyi vásárt szervez a Faluház vezetője decemberben.  

Hertel László: A tűzifa akció a hátrányos helyzetű önkormányzatoknak előnyös elsősorban, mert más 
önkormányzatok vonatkozásában az önrész nagyon magas. Továbbá az akcióban rönkfáról van szó, 
melyet az idős rászorulók nem tudnak feldarabolni, és ez további gondot jelent számukra.  
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Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: A képviselők kötelező képzésére november 21. napján kerül sor. A 
következő képzési alkalom december 11-én lesz. A képzés kötelező minden képviselő részére.  

Dávid Tamás: Szeretnék kérni egy kikérőt a munkahelyem részére.  

Dr.Bojtayné Benedek Gabriella: Természetesen ez megoldható. A Gyermekjóléti és Családssegítői 
társulási szerződés meghosszabbítására vonatkozóan kell majd a testületnek határozatot hoznia, mivel 
ez a szerződés december 31. napjával lejár. A társulás vagy határozatlan idejű, esetleg 2-3 éves 
időtartamra szeretnék megkötni. Ezt a következő ülésen terjesztem a testület elé. 

Dávid Tamás: Házi segítségnyújtással mi a helyzet? 

Bojtayné Benedek Gabriella: Eddig a házi segítségnyújtásra igény nem merült fel a községben. 

Puskás Szilveszter Az október 17-i alakuló ülésen kértem a képviselőktől, jelezzék, hogy milyen 
adatok jelenjenek meg a honlapon a bemutatkozásnál. Most kérem, hogy a képviselők határozzák meg 
az adattartalmat.  

Javaslom, hogy legyen a tanácsnokoknak is e-mail címük, az általuk felügyelt terület elnevezéssel.  

Hertel László: Javasolja, hogy a választási szórólapon szereplő bemutatkozás legyen a honlapon.  

Juhász István: A szórólap hibás, a hibákat akkor ki kell javítani.  

Puskás Szilveszter: Akkor javaslatok alapján a módosított adattartalomban szerepel: új kép, 
foglalkozás, betöltött tisztség a megválasztása után, elérhetőség (telefon, e-mail). Kéri a képviselőket, 
hogy ezeket az adatokat szíveskedjenek eljuttatni hozzá.  

A WEB lap szerkesztőjét kértem, hogy a honlapra küldött anyagokat másolatban küldje meg nekem, 
de ez nem történt meg.  

Hertel László: A Sződiek Híradójának december közepén meg kell jelennie. Felhívja a képviselők 
figyelmét, hogy a cikkeket időben adják le. A hirdetéseket le kell ellenőrizni, hogy a hirdetési díj 
befizetése megtörtén-e.   

Dávid Tamás: Az önkormányzati intézmények elsősegély felszerelésével kapcsolatosan a képviselők 
jóváhagyását szeretném kérni arra vonatkozóan, hogy a Szociális és Egészségügyi Bizottság keretének 
terhére ezeket a felszereléseket kiegészíteném. Felülvizsgálnám, hogy lejártak-e ezek az elsősegély 
csomagok. Természetesen amennyiben ez a bizottság kerete terhére ez megoldható lenne.  

A testület támogatja a javaslatot.  

Tájékoztatom a képviselőket, hogy három héten belül megtörténik a Sződi Egészségügyi Bázisiskola 
átadása, melyről a képviselők értesítést kapnak.  

 

A mai ülésen további napirendi pont nincs. Megkérdezi a képviselőket, hogy van-e további észrevétel, 
hozzászólás a képviselők részéről. Mivel további hozzászólás nincs, az ülést 21. 25. órakor bezárja. 

Kmft.  

……………………………………                               ……………………………………… 
Hertel László polgármester                                            dr. Bojtayné Benedek Gabriella jegyző 
 
 
  ……………………………… 
Erdélyi Balázs jegyzőkönyvhitelesítő 


